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Punkter på 
dagsordenen: 

1. Valg af dirigent. 

2. Bestyrelsens beretning. 

3. Det reviderede regnskab for 2023 forelægges til godkendelse. 

4. Budget for 2024 forelægges til godkendelse. 

5. Behandling af indkomne forslag. 

6. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen. 

7. Valg af revisorer. 

8. Eventuelt. 

 

AD 1:                                   Ivar Christensen blev valgt til dirigent og konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt. 

• Dagsordenen blev gennemgået. 
 
 

AD 2:                  Bestyrelsens beretning blev fremlagt af formand Mogens Schlotfeldt og omhandlede følgende: 

• Efter generalforsamlingen 22. marts 2023 konstituerede bestyrelsen sig som følger: 
Formand: Mogens Schlotfeldt 
Næstformand: Lasse Freitag 
Kasserer: Jens Kierkegaard 
Sekretær: Herbert Lindgaard Kleine 
Bestyrelsesmedlem: Lasse Greve Frets 
 

• I de sidste 10 år har der været mange tilslutninger på Bellinge Fælled, hvilket har givet en god 
økonomi. Der har været råd til blandt andet at gennemrenovere begge vandværker. Der har omvendt 
ikke været anledning til at regulere taksterne, hvilket betyder, at vi i dag er bagud i forhold til de 
omkostninger, der kommer fremover. Det er derfor bydende nødvendigt at forhøje indtægterne.  
 

• Ved udgangen af 2023 var der 2.418 aftagere, hvilket er en tilgang på 1, altså et meget stille år 
tilslutningsmæssigt.  

 

• I det forgangne år har der været holdt 4 bestyrelsesmøder. Udover det har bestyrelsen deltaget i 
webinarer, kurser, repræsentantskabsmøder, møder om BNBO (BoringsNæreBeskyttelsesOmråder) 
m.m. Formand Mogens Schlotfeldt udtrykte tilfredshed med engagementet i bestyrelsen. Der er 
udført et stort arbejde med BNBO. Også det igangværende arbejde med at udskifte til elektroniske 
målere trækker mange mandetimer. Pr. årsskiftet 2023/2024 udførtes første fjernaflæsning af 648 
målere. Vi forventer at nå op på ca. 1000 målere i løbet af 2024.  
 

• I løbet af året er der udført løbende vedligehold af vandværkerne med blandt andet renovering af 
affugter, kompressor samt boring 2 og 3 (Brændekildevej 7). Der har i året været flere ledningsbrud 
end vanligt. Der forventes en væsentlig forbedring over de kommende år, hvor der vil blive udført 
tiltrængte renoveringer på ledningsnettet.  
 

• I forhold til 2022 er der i 2023 oppumpet og udpumpet en mindre mængde vand. Det skyldes, dels at 
der i 2022 blev solgt ca. 10.000 m3 vand til Energinet til trykprøvning af Baltic Pipe-ledningen og dels 
den tørre sommer i 2022. Svindet i 2023 ligger lidt lavere end i 2022.   
 

• For så vidt angår vandkvaliteten lægges de løbende prøver på hjemmesiden. Vi har god vandkvalitet, 
og der kan ikke måles PFAS i vandet. 
 

• Vedrørende fremtiden er den igangværende udstykning ved søen på Bellinge Fælled den sidste i 
vores forsyningsområde. De næste etaper hører under Vandcenter Syd.  
 



• De igangværende forhandlinger om BNBO indstilles. Der er fremkommet ét modbud fra en lodsejer, 
hvilket efter bestyrelsens vurdering ligger så langt over praksis for erstatningsniveauet, at bestyrelsen 
nu meddeler Odense Kommune, at det ikke har været muligt at indgå frivillige aftaler om sprøjteforbud 
i BNBO.  
 

• Næste renovering af ledningsnettet bliver på Lundekærsvej, hvor der for nyligt har været et stort brud. 
 

• Afslutningsvist takkede formanden bestyrelsen, suppleanter, revisorer samt vores faste entreprenør 
Hansen & Pedersen for godt samarbejde i det forgangne år. 
 

• Et medlem spurgte om vandprisen ligger under landsgennemsnittet. Hertil svarede formanden ja.  
 

• Der var ingen stemmer imod formandens beretning, som herefter blev godkendt. 
 

 

AD 3: Kasserer Jens Kierkegaard fremlagde 2023 regnskabet for generalforsamlingen. 
 
• Kasserer Jens Kierkegaard redegjorde indledningsvist for det såkaldte ”hvile i sig selv”-princip, som 

indebærer, at en vandforsynings resultat over en årrække på 5 år skal gå i nul. Der blev endvidere 
redegjort for begreberne overdækning og underdækning. 
 

• VH Revision har givet regnskabet for 2023 en blank påtegning, hvilket er udtryk for, at regnskabet 
giver et retvisende billede af Bellinge Vandforsynings økonomi. De to interne revisorer har ligeledes 
erklæret, at regnskabet efter deres opfattelse er retvisende. 

 

• Regnskabet viser en underdækning på 1.685.336 kr. Der blev redegjort for, at underdækningen er 
udtryk for, at vores nuværende takster ikke afspejler de reelle driftsudgifter, hvilket igen er en følge 
af, at der ikke længere er de høje indtægter fra tilslutningsbidrag, som vi har nydt godt af i de 
forgangne år. 

 

• Der blev forespurgt om det afsatte beløb til BNBO på 423.762 kr. er udtryk for et årligt beløb. Svaret 
hertil var nej. Når erstatningsbeløbet vedrørende BNBO på et tidspunkt bliver fastlagt, så vil der - 
som det ser ud lige nu - være tale om et engangsbeløb.  

 

• Generalforsamlingen godkendte regnskabet enstemmigt.  
 
 

AD 4:                           Kassereren fremlagde budgettet for 2024. 
 

• Bellinge Vandforsyning havde overfor Odense Kommune lagt op til at kubikmeter-prisen i 2024 skulle 
stige fra 6,25 kr. (2023) til 7,50 kr., at den årlige afgift pr. ejendom/bolig skulle stige fra 325 kr. til 400 
kr. og at den årlige målerafgift skulle stige fra 100 kr. til 200 kr. Odense Kommune kunne ikke 
acceptere dette oplæg. Efter en dialog blev en kubikmeter-pris på 6,50 kr. accepteret samtidig med 
at de foreslåede stigninger i årlige afgifter blev accepteret. Taksterne for 2024 er således en 
kubikmeter-pris på 6,50 kr., årlig afgift pr. ejendom/bolig på 400 kr. og årlig målerafgift på 200 kr. 
 

• Budgettet for 2024 viser en underdækning på 1.464.704 kr. Der vil derfor i det indeværende år blive 
solgt en del af værdipapirbehandlingen.  

 

• Et medlem foreslog, at generalforsamlingen fremover skulle stemme om de fremtidige takster. 
Samme medlem tilkendegav, at en sådan beslutning måtte medføre, at kommunen ville afholde sig 
fra at forkaste forslag til takster. Bestyrelsen tilkendegav, at man ville tage dette op på det kommende 
bestyrelsesmøde.   

 

• Der skal til maj 2024 fremsendes forslag til takster for 2025. Bestyrelsen vil foreslå en kubikmeter-
pris på 7,00 kr., en årlig afgift pr. ejendom/bolig på 480 kr. og årlig målerafgift på 240 kr. Dette dækker 
ikke den budgetterede underdækning. Det forventes dog ikke, at Odense Kommune vil godkende en 
større stigning, fordi vandforsyningen råder over en vis formue. 

 

• Generalforsamlingen godkendte budgettet for 2024. 

 
 

AD 5: Af indkommende forslag var der følgende: 
 

• Der var ikke indkommet forslag. 
 

• Der blev forespurgt til drøftelsen på forrige generalforsamling om muligheden for at installere et 
kalkspalteanlæg på vandværkerne. Forslagsstilleren fra forrige år oplyste, at han havde installeret en 
kalkspalter i sit eget hus og var meget glad for resultatet. Bestyrelsen tilkendegav, at økonomien ikke 
er til at anskaffe kalkspalteanlæg på vandværkerne, og at der i øvrigt er et relativt lavt kalkindhold i 
vores vand. 

 
 



AD 6: Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen: 

• På valg var Jens Kierkegaard og Lasse Greve Frets. Der var ingen modkandidater og begge var 
villige til genvalg og blev valgt. 

• Som suppleanter blev Birgitte Larsen og Ivan Goldek genvalgt. 

 
 

AD 7: Valg af revisorer: 

• Ivar Christensen og Bjarne Wium Mortensen blev genvalgt som revisorer. 

 

 

AD 8: 

 
 

 

Eventuelt 

• Der blev forespurgt om der foreligger en geografisk plan for udskiftning af målere. Svaret hertil var 
ja. Bestyrelsen vil arbejde på, at en oversigtsplan lægges på hjemmesiden. 

 

Underskrifter: 

 

 

 

 


